
 

1 

 

P r o t o k ó ł   nr  VIII/19 

 

s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej   w   dniu  26  czerwca   2019 roku,   w     sali    konferencyjnej      Urzędu    Miasta,       

w zamku, pod przewodnictwem pana Romualda REMISZEWSKIEGO - 

Przewodniczącego  Rady Miasta. 

 

        Sesja trwała w   godz. 1000  -  1320. 

 

        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji  - zgodnie z załączoną  listą obecności -

uczestniczy  18  radnych.  

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli :  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta 

Pan Andrzej WIŚNIEWSKI -  Zastępca Burmistrza Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta   

Pani Małgorzata STENKEL - Zastępca Skarbnika Miasta 

Pani Magdalena RZĄP -  Radca prawny Urzędu Miasta 

Pan Patryk  KOZŁOWSKI – Radny Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

Prezesi spółek miejskich 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych  

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  

Przewodniczący Zarządów Osiedli  

Przedstawiciele lokalnych mediów   

 

 

  

Przebieg sesji 

Pkt 1 

        

 Pan Romuald REMISZEWSKI  - Przewodniczący Rady  otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność, powitał uczestników obrad oraz tych wszystkich, którzy oglądają sesję za 

pośrednictwem elektronicznych środków masowego przekazu. 

 

Ad pkt 2 

Zmiany w porządku dziennym sesji : 
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Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że dnia 19 czerwca br. wpłynął wniosek 

Burmistrza Miasta o wprowadzenie do  porządku obrad kolejnego punktu – projektu uchwały: 

w sprawie zmiany nazwy Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego w Działdowie na 

„Muzeum Pogranicza   w Działdowie” oraz nadania Statutu Muzeum Pogranicza                  

w Działdowie.   

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały zostanie wprowadzony 

jako pkt 21 porządku. Pozostałe  punkty ulegną odpowiednio przesunięciu. 

Czy są wnioski w sprawie dziennego porządku sesji?  

Radny pan Zbigniew KOCIELA - zwrócił uwagę, że jest nieobecnych kilku radnych, 

czy poradzi sobie pan, gdyż jest pan sam przy stole prezydialnym. Może powinien ktoś pana 

wspomóc? 

Przewodniczący wyjaśnił, że radni nieobecni są usprawiedliwieni, dwoje jest poza 

terenem Działdowa, a jeden z radnych jest chory. 

Pan radny Zbigniew KOCIELA -  chodzi o kwestię techniczną o sprawność sesji, czy ktoś 

nie powinien pana wspomóc. 

Przewodniczący wyjaśnił, że są  panie z Biura Rady, które protokołują, pomogą również 

przy liczeniu głosów, jak również będą wspomagać, kiedy  państwo będziecie zabierać głos      

w dyskusji.       

Nie zgłoszono wniosków w sprawie zmiany porządku obrad, wobec czego Rada Miasta 

będzie obradowała zgodnie z przedłożonym porządkiem obrad. 

 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów   z  VI  i VII sesji. 

4. Sprawozdanie   Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

6. Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                                         

i stowarzyszenia gmin. 

7. Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2018 rok dla Gminy-Miasto Działdowo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku 

energetycznego. 
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10. Udzielenie Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum zaufania: 

a) przedstawienie  raportu o stanie Miasta Działdowo za rok 2018; 

b) debata nad raportem o stanie Miasta Działdowo; 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum zaufania. 

11. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo za rok 2018                             

i sprawozdań finansowych: 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu; 

b) rozpatrzenie sprawozdania finansowego; 

c) przedstawienie informacji o stanie mienia Miasta Działdowo; 

d) przedstawienie opinii RIO z wykonania budżetu; 

e) dyskusja nad sprawozdaniem; 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania                      

z wykonania budżetu; 

12. Udzielenie Burmistrzowi absolutorium za rok 2018: 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium; 

b) przedstawienie opinii RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej; 

c) dyskusja nad udzieleniem absolutorium Burmistrzowi; 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2018 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto  

      Działdowo na lata 2019-2029. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 2019. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia budżetu obywatelskiego               

w Działdowie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych stanowiących własność Gminy-Miasto Działdowo. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu 

użytkowego oznaczonego nr 6A zlokalizowanego w budynku przy ul. Władysława Jagiełły 46 

w Działdowie. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników 

do sądów powszechnych, które obejmują swoją właściwością obszar Gminy-Miasto 

Działdowo, na kadencję 2020-2023.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego           

w Działdowie na „Muzeum Pogranicza w Działdowie” oraz nadania Statutu Muzeum 

Pogranicza   w Działdowie 



 

4 

 

22. Sprawozdanie z realizacji  programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w roku  

2018. 

23.  Wolne wnioski i informacje. 

24. Zamknięcie sesji. 

    

 

Ad pkt 3 

 

Przyjęcie protokołu  z VI i VII  sesji  

 

 

               Przewodniczący Rady  poinformował, że protokoły z VI i VII sesji zostały 

sporządzone i były do wglądu  w Biurze Rady. Czy są uwagi do protokołów?  

Przewodniczący stwierdził, że nie ma uwag do protokołów z VI i VII sesji. Przewodniczący 

zwrócił się do radnych   z propozycją  o przyjęcie protokołów bez odczytywania -  „jeżeli nie 

usłyszę sprzeciwu, uznam że rada propozycję przyjęła”. Nie było głosów sprzeciwu. 

             Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania imiennego w sprawie 

przyjęcia protokołu z VI sesji.  

            Rada 18 głosami „za”, tj. jednogłośnie  przyjęła  protokół z VI sesji. 

             Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania imiennego w sprawie 

przyjęcia protokołu z VII sesji.  

            Rada 18 głosami „za”, tj. jednogłośnie  przyjęła  protokół z VII sesji. 

 

 (Protokoły z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 4 

 

Sprawozdanie Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

  Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady przedstawił sprawozdanie                 

o działaniach podejmowanych   w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie zostało złożone    

na piśmie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 5. 
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Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, w tym  z wykonania 

uchwał Rady. 

 

  Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta przedstawił sprawozdanie                   

z działalności  w okresie międzysesyjnym w tym z wykonania uchwał Rady. Sprawozdanie 

zostało złożone na piśmie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. pkt 6 

 

Sprawozdanie przedstawicieli Gminy z działalności związków międzygminnych                        

i stowarzyszenia gmin 

 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym odbyło się wiele spotkań  związanych z działalnością Gminy w różnych 

związkach. W tym czasie odbyły się dwa Walne Zgromadzenia wspólników i tak: 

22 marca br. w Olsztynie odbyło się spotkanie sprawozdawczo-wyborcze 

stowarzyszenia „Polskie zamki gotyckie”. W czasie tego spotkania dokonano wyborów 

nowych władz. Przewodniczącym  stowarzyszenia  pozostał ponownie prezydent miasta 

Olsztyna pan Grzymowicz. 

11 marca br.   – odbyło się posiedzenie Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich 

dokonano również wyboru władz na następną kadencję. 

21 maja br. – odbyło się Zgromadzenie Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” na tym Zgromadzeniu zostały podjęte uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu, podjęto uchwałę   

w sprawie udzielania wotum zaufania dla Zarządu EZG oraz podjęto uchwałę w sprawie 

udzielenia absolutorium Zarządowi za rok 2018. 

5 czerwca br. odbyło się Walne Zgromadzenie Przedsiębiorstwa Ciepłowniczego        

w Działdowie spółka z o.o.  Spotkanie również dotyczyło zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego i udzielenia absolutorium dla Zarządu. 

18 czerwca br. – odbyło się kolejne Zgromadzenie Związku Gmin Warmińsko-

Mazurskich – Burmistrz poinformował, że nie uczestniczył w spotkaniu. 

19 czerwca br. – odbyło się Walne Zgromadzenie Działdowskiej Agencji Rozwoju 

S.A. w czasie tego Zgromadzenia również zatwierdzono sprawozdania finansowe  i udzielono 

absolutorium Zarządowi. 
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22 czerwca br. – odbyło się we Włoszech Zgromadzenie Światowe Miast 

CITTASLOW. Spotkanie również dotyczyło przyjęcia sprawozdania za rok 2018 dla sieci 

miast. 

25 czerwca br. odbył się Zarząd EZG „Działdowszczyzna”, na którym przedstawiono  

projekt zmian w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Nie został 

zrealizowany jeden punktu porządku obrad jakim była wizytacja inwestycji                                

w Zakrzewie – budowa kompostowni z uwagi na dokuczające upały poinformował 

Burmistrz..     

Dziękuję za uwagę! 

 

Ad. pkt 7 

 

Sprawozdania z prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady -  zwrócił się do przewodniczących komisji stałych                       

o przedstawienie sprawozdań. 

Pani Teresa ŻUCHOWSKA - członek Komisji Oświaty, Kultury, Sportu                              

i Turystyki  poinformowała, że Komisja odbyła swoje posiedzenie 24 czerwca 2019 r. 

Komisja dokonała analizy kosztów funkcjonowania placówek oświatowych oraz uzyskała 

informacje na temat działalności i pozyskiwania środków z budżetu Gminy-Miasto 

Działdowo na funkcjonowanie klubów sportowych i stowarzyszeń oraz organizacji 

dożywiania uczniów w placówkach oświatowych. Komisja postanowiła zwrócić się do DAR-  

z zapytaniem o charakter nowopowstającej szkoły średniej o profilu medycznym. 

 

Pan Jerzy CYBULSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

poinformował, że Komisja odbyła swoje posiedzenie w dniu 25 czerwca 2019 r. Pozytywnie 

jednogłośnie zaopiniowała projekty uchwał w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze 

umowy kupna-sprzedaży  nieruchomości położonej  w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto 

Działdowo oraz w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu 

użytkowego oznaczonego nr 6A zlokalizowanego w budynku przy ul. Władysława Jagiełły 46 

w Działdowie. Komisja wysłuchała informacji z EZG o planie inwestycji na rok 2019 i stanie 

jego zaawansowania oraz informacji o programie dopłat do wymiany źródeł ciepła za rok 

2018. 
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Pan Sławomir PSZENNY - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów                             

poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła dwa  posiedzenia. Pierwsze 

posiedzenie miało miejsce 23 kwietnia br. Komisja pozytywnie zaopiniowała  zmiany            

w projekcie uchwały  Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na lata 2019-2029 oraz 

zmiany w budżecie na rok 2019, na tym posiedzeniu Komisja zapoznała się też z kondycją 

finansową EZG „Działdowszczyzna” oraz z informacją o dokonanych umorzeniach                  

i udzielonych ulgach. W dniu dzisiejszym odbyło się kolejne posiedzenie. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał: w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia budżetu 

obywatelskiego w Działdowie. Zapoznaliśmy się z analizą wykonania budżetu za 2018 rok. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2019-2029, zmian w budżecie Gminy-Miasto 

Działdowo na rok 2019. Pozytywnie został zaopiniowany projekt uchwały   w sprawie 

pomocy finansowej dla województwa Warmińsko-Mazurskiego. Ostatnim punktem 

posiedzenia był Raport o stanie miasta Działdowo za rok 2018.  

 

Pan Andrzej PRZYBYSZEWSKI – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych                      

i Porządku Publicznego poinformował, że  Komisja odbyła swoje posiedzenie 25 czerwca br.  

Komisja zapoznała się z informacją dotyczącą stanu dróg po zimie oraz z kosztami likwidacji 

szkód. Komisja zapoznała się z Oceną zasobów pomocy społecznej za 2018 rok. Pozytywnie 

zaopiniowano projekty uchwał w sprawie wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku 

energetycznego oraz w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych stanowiących własność  Gminy-Miasto Działdowo. Przyjęto raport o stanie 

miasta Działdowo za rok 2018. 

Pan Patryk PIEKARSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że           

w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła dwa  posiedzenia. Pierwsze miało miejsce w  dniu 

26 kwietnia br. tuż po zakończeniu sesji. Podczas tego posiedzenia członkowie Komisji 

wybrali Zespół do przeprowadzenia kontroli obiektów sportowych „Orlik” pod kątem ich 

bezpieczeństwa. Drugie posiedzenie miało miejsce w dniu 20 maja br. Komisja zapoznała się 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej       

o tym sprawozdaniu  a także ze sprawozdaniem finansowym i informacją o stanie mienia 

komunalnego. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu Gminy-

Miasto Działdowo za rok 2018 i wystąpiła z wnioskiem o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Działdowo. 

Pan Leszek  SOSNÓWKA - Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – 

poinformował, że w okresie międzysesyjnym Komisja nie obradowała. 
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Ad.pkt.8 

 

Ocena zasobów  pomocy społecznej za rok 2018 dla Gminy-Miasto Działdowo.. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali przedłożoną przez  Dyrektora 

MOPS panią Małgorzatę Rochoń – informację odnośnie  Oceny zasobów pomocy społecznej 

za rok 2018 dla Gminy-Miasto Działdowo.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych czy są jakieś uwagi, zapytania do 

przedłożonej informacji? 

Zapytań, ani uwag  nie było, wobec czego Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 

zapoznała się z informacją i nie wniosła uwag. 

 

Ad.pkt.9 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku 

energetycznego. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował,  że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta, został on państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję  Spraw Społecznych  i Porządku Publicznego.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, poinformował że 

zapytania można kierować do pani Małgorzaty Rochoń  Dyrektor MOPS. 

 Radny pan Marek DWÓRZNIK – zwrócił się z zapytaniem ile osób korzysta z tej 

oferty na dodatek energetyczny? 

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że ta forma pomocy nie 

cieszy się dużym zainteresowaniem. Z tej  pomocy korzysta około 12-15 osób. 

 Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i  przystąpił  do przeprowadzenia głosowania imiennego nad projektem uchwały. 

 

Rada - 18 głosami „za” jednogłośnie podjęła uchwałę 

 

Nr  VIII/73/19 
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w sprawie wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu) 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad.pkt.10 

 

Udzielenie Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum zaufania: 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że w tym 

punkcie Rada będzie procedować według następujących punktów: 

a) przedstawienie raportu o stanie Miasta Działdowo za rok 2018; 

b) debata nad raportem o stanie Miasta Działdowo; 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum 

zaufania. 

Ad. a) Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie raportu  pana Grzegorza 

Mrowińskiego  Burmistrza Miasta. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta – wyjaśnił, że po raz pierwszy 

Burmistrz Miasta Działdowo wraz z całym aparatem urzędniczym musiał zmierzyć się           

z nowym obowiązkiem - przedstawienia raportu o stanie gminy, w naszym przypadku jest     

to raport  o stanie miasta Działdowo. Informowałem na komisjach, że jest to nowe zadanie do 

końca niesprecyzowane w przepisach, które nakładają ten obowiązek. Wczytywaliśmy się       

w różne artykuły, słuchaliśmy różnych głosów, generalnie doszliśmy do wniosku, że   raport 

ten powinien opierać się na pewnym konspekcie, który został wypracowany przez Związek 

Miast Polskich. W mojej ocenie raport jest bardzo szczegółowy zawiera bardzo dużo danych 

statystycznych, których przedstawienie na sesji jest praktycznie niemożliwe. Dlatego raport 

został dostarczony Państwu dużym zapasem czasu, żeby można się było z nim zapoznać. 

Raport zawiera ponad 100 stron, podzielony został  na kilka rozdziałów, w których 

pogrupowane zostały główne cele  a właściwie pola na których musi funkcjonować Gmina-

Miasto  Działdowo   zgodnie z  ustawą o samorządzie gminnym. Informacje, które zawarte są 

w raporcie Państwo radni znają, gdyż pojawiają się one w sprawozdaniach np. finansowych, 

czy z realizacji polityki oświatowej, czy pomocy społecznej. Raport jest dobrą formą 

ponieważ wszystkie informacje, dla statystycznego mieszkańca są trudne do odnalezienia       

w BIP-ie, ponieważ często są ukryte jako załączniki do różnych uchwał podejmowanych na 
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sesji Rady Miasta. Teraz będą one znajdowały się w jednej publikacji, która będzie łatwa do 

znalezienia, ogólnodostępna nie tylko dla radnych ale też dla mieszkańców miasta. 

Burmistrz poinformował, że działalność Gminy opiera się na trzech bardzo ważnych 

dokumentach strategicznych  jakimi są: Strategia Rozwoju Gminy-Miasto Działdowo, która 

została opracowana w 2015 roku. Założyliśmy czas realizacji tej Strategii na  10 lat.              

W raporcie ustosunkowujemy się do poszczególnych punktów Strategii, mówimy co udało się 

zrealizować, co jest do zrealizowania. To samo dotyczy Lokalnego Programu Rewitalizacji 

Gminy-Miasta Działdowo, ten dokument został opracowany na lat 5. Jest to niezbędny 

dokument, żeby ubiegać się o pozyskiwanie środków zewnętrznych  z regionalnych 

programów  operacyjnych. Dzięki tym programom udało nam się pozyskać wiele milionów 

złotych na różne inwestycje. Kolejny dokument wymieniony w raporcie, to Plan gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy-Miasto Działdowo. Przy takim upale jak dzisiaj wszyscy zdajemy 

sobie sprawę, że jest to bardzo ważny dokument strategiczny, który być może przyczyni się    

w przyszłości, że nie będziemy się tak  pocić  na sesjach Rady Miasta stwierdził Burmistrz.  

W kolejnych rozdziałach omówione są informacje z realizacji budżetu 

obywatelskiego, jesteśmy w tej dziedzinie prekursorem w naszym powiecie a nawet              

w naszym województwie. Budżet obywatelski został wprowadzony w poprzedniej kadencji, 

przyjął się. Dziś chyba mieszkańcy nie wyobrażają sobie funkcjonowania samorządu bez ich 

partycypacji   w wyborze inwestycji do realizacji w kolejnych latach budżetowych stwierdził 

Burmistrz. W raporcie zawarte są informacje z realizacji budżetu i finanse gminy,                 

po przeczytaniu raportu chyba wszyscy widzą że nasze finanse są na bardzo wysokim 

poziomie, zadłużenie jest niewielkie. Możliwości pozyskiwania środków w kolejnych latach  

są bardzo duże. Jest to istotne, przy planowanej budowie basenu bądź krytej pływalni. 

Przedstawione są sprawozdania   z administracji, z zakresu oświaty, kultury, sportu, ochrony 

zdrowia, bezpieczeństwa publicznego i pomocy społecznej. Dwa ostanie rozdziały 

poświęcone  są tym polom, na których działa nasza spółka komunalna PGKiM, a więc 

gospodarka komunalna i mieszkaniowa, a także realizacja obowiązku zaopatrzenia 

mieszkańców w wodę i odbiór ścieków. Burmistrz stwierdził, że po przeczytaniu 

opracowania raportu  jest zadowolony ze stanu Gminy-Miasta Działdowo. Jedyna rzecz  jaka 

go niepokoi, a na którą mamy ograniczony wpływ, to sytuacja  demograficzna.  Wszyscy 

wiedzą, że  liczba urodzeń spada systematycznie z roku na rok, co ma zły wpływ  chociażby 

na funkcjonowanie  działdowskiej oświaty. Wszyscy wiemy że wysokość subwencji zależna 

jest od liczby uczniów. Wczytując się w strategię, można zauważyć, że jednym                          

z priorytetowych celów jest stworzenie przyjaznego miasta dla rodzin. Burmistrz stwierdził, 

iż wierzy, że pod koniec tej kadencji będziemy mieli taką sytuację, że wiele rodzin będzie się 
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chciało osiedlać w naszym mieście, ponieważ jest wiele zakładów pracy, które oferują dużo 

wolnych miejsc pracy. Mam nadzieję, że powstaną również takie inwestycje, które będą 

umilały życie mieszkańcom i pozwalały miło spędzić  wolny czas. 

  

Ad. b) Przewodniczący Rady – poinformował, że  zgodnie  z art. 28aa ust. 4  ustawy               

o samorządzie gminnym nad przedstawionym raportem przeprowadza się debatę.                   

W ust. 5 mówi się, że w debacie nad raportem radni zabierają głos bez ograniczeń czasowych.   

Ust. 6  w debacie nad raportem mieszkańcy gminy mogą zabierać głos. Ustęp 7 mieszkaniec, 

który chciałby zabrać głos  w trybie określonym w ust. 6 składa do przewodniczącego rady 

pisemne zgłoszenie poparte podpisami, w naszym przypadku jest to co najmniej 50 osób. Ust. 

8 zgłoszenie składa się najpóźniej w dniu poprzedzającym dzień, na który została zwołana 

sesja, podczas której ma zostać przedstawiony raport. Mieszkańcy są dopuszczani do głosu 

wg kolejności otrzymania przez przewodniczącego rady zgłoszenia. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że we wskazanym terminie nie zgłoszono chęci  

wzięcia udziału w debacie. 

Przewodniczący Rady otworzył debatę nad raportem o stanie miasta za rok 2018. 

Radny pan Marek DWÓRZNIK – zwrócił się z zapytaniem do dyrektor MOPS.          

W przedstawionych przez MOPS informacjach, można zaobserwować niepokojące zjawiska 

jakimi są bezdomność  i ubóstwo. Wg danych ubóstwo występuje w 274 rodzinach. Czy te 

zjawiska powiększają się w porównaniu z poprzednimi latami? Radny zwrócił uwagę na 

zasiłki stałe, okresowe, celowe, czy ilość tych  zasiłków zwiększa się czy zmniejsza?   

Pani Małgorzata ROCHOŃ – Dyrektor MOPS – jeżeli chodzi o liczbę osób i liczbę 

rodzin  korzystających z pomocy społecznej w porównaniu do poprzednich lat  spada. To 

było przedstawione w sprawozdaniu z MOPS. Jeżeli chodzi o ubóstwo to jest to czynnik 

nierozerwalnie związany   z ustawą o pomocy społecznej. Jeżeli rodzina ma dochód poniżej 

kryterium określonym w ustawie o pomocy społecznej z automatu ten czynnik kwalifikuje 

rodzinę jako powód przyznania pomocy pod nazwą ubóstwo. Te czynniki przedstawione one 

są wielokrotne, może być tak, że w danej  rodzinie różne czynniki występują. Może być 

ubóstwo, bezradność w sprawach opiekuńczo-wychowawczych, alkoholizm, narkomania. Te 

czynniki mogą w jednej rodzinie kilkakrotnie wystąpić. Natomiast jeśli chodzi o liczbę rodzin 

korzystających, liczba rodzin spada, co mamy odzwierciedlenie zarówno w wydatkach 

zasiłkach okresowych, jak i stałych, chociaż poziom wydatkowania tych zasiłków stałych jest 

związany z wydawaniem   orzeczenia o niepełnosprawności z powiatowego zespołu orzekania 

o niepełnosprawności.  
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Pan Marek DWÓRZNIK –  zwrócił się z zapytaniem do pana Burmistrza – na stronie 

13 Rozwój i poprawa funkcjonowania  infrastruktury technicznej - poprawa i wspieranie 

budowy mieszkań w ramach społecznego budownictwa czynszowego, wspieranie 

budownictwa komunalnego, socjalnego oraz mieszkań chronionych. Nic mi na ten temat nie 

wiadomo, nie ma żadnej informacji. W jaki sposób wspieramy te działania? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta wyjaśnił, że nie ma żadnej  

informacji dlatego, że ten cel strategiczny zawarty jest w naszej Strategii  w pkt. 2.1 Rozwój     

i poprawa funkcjonowania infrastruktury technicznej w roku 2018 nie był realizowany. We 

wstępie wspominałem, że Strategia opracowana jest na 10 lat, dlatego pewne cele zostały 

rozłożone na różne lata funkcjonowania. W tym roku został wykonany projekt budynku 

wielorodzinnego dwu kondygnacyjnego na 24 rodziny. Jesienią zaczniemy starać się               

o dofinansowanie z Banku Gospodarstwa Krajowego, ten obiekt chcielibyśmy pobudować na 

ul. Północnej. Czy będą to mieszkania chronione, czy socjalne, czy z możliwością dojścia do 

własności – jeszcze nie ustaliliśmy. Ten cel na pewno będzie realizowany wyjaśnił Burmistrz.  

Radny pan Dariusz MAĆKOWIAK – w raporcie o stanie miasta doczytałem się 

informacji, że w ramach budżetu obywatelskiego zostało wybranych 8 inicjatyw społecznych, 

które wygrały. Chciałbym wiedzieć na jakim etapie realizacji są te projekty? Chodzi mi 

dokładnie o wodny plac zabaw z fontannami, no i pozostałe.  

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta – zwrócił uwagę, że raport jest za 

2018 rok, realizacja tych projektów  z budżetu obywatelskiego będzie dopiero za 2019 rok. 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI – bardzo wnikliwie przeczytałem przedstawiony 

raport za 2018 rok. Lektura bardzo ciekawa, myślę że dobrze się stało, że takie raporty będą 

co roku opracowywane i publikowane. Będzie możliwość odniesienia się do realizacji zadań. 

Stanowią dobrą informację nie tylko dla radnych ale też i mieszkańców miasta stwierdził 

radny. 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady zabrał głos w dyskusji – 

Przewodniczący przypomniał, że  na początku roku 2018 r. w ramach zmian w ustawie             

o samorządzie gminnym powstał nowy mechanizm debaty o stanie gminy  i możliwości 

debaty mieszkańców o stanie gminy. Zbliżamy się do punktu głosowania dotyczącego 

udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi za 2018 rok. Dla osób, które zastanawiają się  jak  

zagłosować, czy „za” czy „wstrzymać się” od głosu, to przypomnę że taka debata odbyła się 

pod koniec roku 2018, kiedy to mieszkańcy ocenili i udzielili Burmistrzowi wotum zaufania                  

i w wyborach 21 października wybrali Burmistrza w I turze. 
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Nie było więcej głosów chętnych do debaty, wobec czego Przewodniczący Rady 

zamknął debatę i  przystąpił  do przeprowadzenia głosowania imiennego nad projektem 

uchwały. 

Ad. c) 

            Pani Magdalena RZĄP - Radca prawny Urzędu poinformowała, że radni otrzymali 

skorygowany projekt uchwały z autopoprawką w § 1 „Po zakończeniu debaty nad Raportem    

o stanie Miasta Działdowo za rok 2018 udziela się wotum zaufania Burmistrzowi Miasta 

Działdowo”. Tak jest zgodnie z literą art. 28aa ust. 9 ustawy o samorządzie gminnym.  

Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia głosowania imiennego. 

 

Rada 16 głosami „za”, przy 2 głosach  „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

 

Nr  VIII/74/19 

 

w sprawie  udzielenia Burmistrzowi Miasta Działdowo wotum zaufania (uchwała 

stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta – w imieniu swoim i pracowników 

Urzędu Miasta,  podziękował za udzielone wotum zaufania. Burmistrz podkreślił, że będzie 

się starał aby kolejne raporty wnikliwie analizowały realizację poszczególnych celów 

strategicznych w gminie. 

 

Ad.pkt.11 

 

Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo za rok 

2018 i sprawozdań finansowych 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że w tym 

punkcie Rada będzie procedować wg następującej kolejności: 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu; 

b) rozpatrzenie sprawozdania finansowego; 

c) przedstawienie informacji o stanie mienia Miasta Działdowo; 

d) przedstawienie opinii RIO z wykonania budżetu; 

e) dyskusja nad sprawozdaniem; 
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f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu; 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie z wykonania budżetu, 

sprawozdania finansowe wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie oraz 

projekty uchwał w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania          

z wykonania budżetu wraz z projektem uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

absolutorium  radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

 

Ad. a) Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Burmistrza Miasta. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta -  poinformował, że Zarządzeniem nr 

26/2019 z dnia 27 marca 2019 roku  przyjął sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy-

Miasto Działdowo, sprawozdanie z wykonania planu finansowego instytucji kultury  za rok 

2018 oraz informacją o stanie mienia. Zgodnie z obowiązującymi przepisami sprawozdania te 

zostały przesłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie a także do radnych. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu kształtuje się następująco: 

Plan dochodów po zmianach wynosi – 86.755.258,94 zł, wykonanie dochodów – 

86.401.409,51 zł. 

Plan wydatków po dokonanych zmianach wynosi – 96.047.803,06 zł, wykonanie 

wydatków -  91.848.323,08 zł. Burmistrz poprosił Skarbnik Miasta o przedstawienie 

szczegółowego sprawozdania. 

Pani Beata  SZYDŁOWSKA - ANACZKOWSKA – Skarbnik Miasta  - 

poinformowała, że 24 maja br. zostało uzupełnione sprawozdanie z wykonania budżetu 

gminy z tego względu, iż wpłynęło skorygowane sprawozdanie z planu finansowego  

instytucji kultury Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego. Ono również zostało 

przedłożone RIO  i Radzie Miasta Działdowo. 

 Jeżeli chodzi o wykonanie budżetu za 2018 rok, to został on uchwalony uchwałą 

Rady Miasta Nr XXXVII/326/17 z dnia 21 grudnia 2017 roku. W trakcie roku budżetowego 

zmieniał się 24 - krotnie. Rada podjęła 9 uchwał zmieniających budżet, natomiast pan 

Burmistrz wydał 15 Zarządzeń, które wpływały na kształt budżetu w znaczącej mierze, kiedy 

wpływały zmiany dotacji od Wojewody. Było też wykorzystanie upoważnień, których Rada 

udzieliła Burmistrzowi w uchwale budżetowej. 12 - krotnie było wykorzystane upoważnienie 

dotyczące przesuwania środków w ramach działów.   Tytułem dochodów bieżących na koniec 

2018 roku uzyskaliśmy – 78.142.940,60 zł, majątkowych – 8.258.468,91 zł. Dochodów 

własnych osiągnęliśmy – 36.019.308,06 zł, wykonując tym 101,43% planowanych 

dochodów. Dotacje i środki celowe, które wpłynęły do budżetu gminy to - 31.540.444,45 zł,  
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co stanowi 97,28 %. W tej kwocie były środki pomocowe w kwocie – 6.414.451,22 zł,            

a największą wielkością środków pomocowych była ta, dotycząca  projektu 

zagospodarowania zamku było to - 3.487.156,00 zł. 

Skarbnik Miasta szczegółowo omówiła zadania inwestycyjne zrealizowane w ramach 

budżetu. Ogółem było realizowanych 35 zadań inwestycyjnych. Rok budżetowy został 

zamknięty deficytem w wysokości - 5.446.913,57 zł, przy planowanym - 9.272.544,12 zł. 

Nadwyżka dochodów bieżących nad wydatkami bieżącymi wyniosła – 6.875.105,05 zł. Na 

pokrycie planowanego deficytu zaciągnięto 7.000.000,00 zł kredytu, przy planowanej 

7.500.000,00 zł. Spłacaliśmy długi zaciągnięte w latach poprzednich łącznie -  1.162.500,00 

zł. Stan zadłużenia gminy na koniec 2018 roku jest zgodny z planowanym i wynosi – 

11.025.250,00 zł. Z tytułu kredytów  - 9.989.250,00 zł, z tytułu pożyczki – 1.036.000, 00 zł. 

Ad. b) 

   Przewodniczący Rady poprosił o  przedstawienie sprawozdania finansowego Zastępcę 

Skarbnika. 

Pani Małgorzata STENKEL – Zastępca Skarbnika -  omówiła szczegółowo bilans        

z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo, łączny bilans jednostek budżetowych            

i samorządowych zakładów budżetowych, łączny rachunek zysków i strat jednostek 

budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych, łączne zestawienie zmian                  

w funduszu jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych wraz                 

z informacją dodatkową jednostek budżetowych i samorządowych zakładów budżetowych.   

 

Ad. c) 

 Przewodniczący Rady zwrócił się o zabranie głosu  Naczelnika Wydziału Gospodarki 

Przestrzennej i Planowania Inwestycji. 

 Pan Stanisław DOBRACKI – Naczelnik Wydziału GPI – wyjaśnił, że mieniem 

komunalnym jest własność i inne prawa majątkowe należące do gminy oraz minie innych 

komunalnych osób prawnych. Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy-Miasto 

Działdowo przygotowana jest na podstawie art. 267 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r.              

o finansach publicznych oraz na podstawie art. 43 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                      

o samorządzie gminnym. Przedłożona informacja o stanie mienia komunalnego gminy 

Działdowo obejmuje zestawienie danych o majątku gminy na dzień 31 grudnia 2018 r. Oparta 

jest na  danych dotyczących mienia Gminy-Miasto Działdowo, danych dotyczących obrotu 

mieniem komunalnym, danych o zobowiązaniach Gminy-Miasto Działdowo i udziałach          

w spółkach prawa handlowego oraz danych informacji z ewidencji księgowej. Stan gruntów 

przedstawia załącznik nr 5 Zarządzenia nr 26/2019 Burmistrza Miasta z dnia 27 marca 2019 r. 
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w formie tabelarycznej str. 2 tego załącznika przedstawia informację o budynkach, halach 

oraz budowlach oraz udziałach w spółkach akcyjnych. Te załączniki radni otrzymali               

w materiałach sesyjnych.   

Ad. d) 

 Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-231/19 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 16 kwietnia 2019 roku      

w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Działdowo sprawozdaniu 

z wykonania budżetu Gminy-Miasto Działdowo za 2018 r.   

Skład Orzekający RIO pozytywnie zaopiniował przedłożone przez Burmistrza Miasta 

Działdowo sprawozdanie   z wykonania budżetu za 2018 r. 

 

Ad. e) 

 Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym  sprawozdaniem. 

Radny pan Sławomir PSZENNY – jako Przewodniczący Komisji Budżetu                   

w obowiązku czuję się odnieść do przedłożonego sprawozdania. 35 zadań inwestycyjnych, to 

jest 20% naszego budżetu. Remontowane ulice: Traugutta, Reja, Żeromskiego, ścieżka 

rowerowa na ul. Świerkowej, kończyliśmy zadanie związane z modernizacją Przychodni 

Zdrowia przy ul. Norwida oraz z Parkiem im. Jana Pawła II, ale przede wszystkim 

zakończyliśmy inwestycję, która była priorytetowa na którą przeznaczyliśmy tak wielkie 

środki jakim był  remont zamku. Rozbudowaliśmy Przedszkole nr 4 na ul. Mrongowiusza,  

czy Centrum Aktywności Organizacji Pozarządowych przy Zamkowej 6, czy lodowisko. 

Wszystkie inwestycje były tak wyczekiwane przez naszych mieszkańców. Rozpoczęliśmy 

również dokumentację na rewitalizację rynku, który może w końcu doczeka się nowej 

nawierzchni. Ożywienie to jest związane z remontem budynku przy ul. Jagiełły 13, gdzie 

powstanie sala widowiskowo-kinowa. Te wszystkie inwestycje udało się zrealizować przy 

bardzo solidnej dyscyplinie budżetu oraz dużego udziału środków zewnętrznych. Za to 

chciałbym podziękować i pogratulować panu Burmistrzowi.  

Radny pan Marek DWÓRZNIK – stwierdził, że wskaźniki mówią same za siebie, że 

procentowe wykonanie budżetu jest bardzo dobre. Uważam, że w jednej inwestycji  można 

było lepiej wypaść -  chodzi o modernizację oświetlenia ulicznego. Można było bardziej 

wykorzystać program od Wojewódzkiego Dyrektora  Ochrony Środowiska. Jak wiemy 

zrobiono ul. Kochanowskiego i część ul.  Księżodworskiej, należałoby rozszerzyć i zwiększyć 

zakres na osiedle Polna albo  Lidzbarska, Ogródki, Leśna, bo jak wiemy i tak od tego nie 

uciekniemy. Modernizacja polegała na likwidacji żarówek rtęciowych, zamieniane je na 

ledowe. Mamy żarówki 350 W, 400 W, a żarówki ledowe na osiedlu Księżodworska  mają 50 
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W. Jeżeli dalej pójdziemy w tę modernizację, to z tego tytułu będziemy mieć większe 

oszczędności, a przy tym więcej środków na inne inwestycje. 

  

Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący zamknął dyskusję. 

Ad. f)  

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania imiennego nad projektem 

uchwały. 

 

Rada - 16 głosami „za”, przy 2- głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

 

Nr  VII/75/19 

 

w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 12 

 

Udzielenie Burmistrzowi absolutorium za rok 2018 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że Rada w tym 

punkcie będzie procedować wg następującej kolejności: 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium; 

b) przedstawienie opinii RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej; 

c) dyskusja nad udzieleniem absolutorium Burmistrzowi; 

d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2018 rok.  

Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 20 maja 2019 r. 

w sprawie udzielenia absolutorium, opinię RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej oraz projekt 

uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2018 rok,  radni otrzymali         

w materiałach sesyjnych. 

Ad. a) 

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej. 
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Pan Patryk PIEKRSKI – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że 

zdaniem Komisji Rewizyjnej - analizy i oceny przeprowadzone na podstawie sprawozdań 

dają podstawę do wyrażenia pozytywnej opinii o realizacji budżetu Gminy-Miasto Działdowo 

za rok 2018 i wystąpienia do Rady Miasta Działdowo z wnioskiem o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi. Komisja Rewizyjna jednogłośnie przy 7 osobowym składzie wnioskuje            

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo. 

Ad. b) 

Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-294/19 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 24 maja 2019 roku           

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Działdowo. 

 Skład Orzekający RIO w Olsztynie pozytywnie zaopiniował wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Działdowo  o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta 

Działdowo za rok 2018 z tytułu wykonania budżetu. 

Ad. c)   

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad udzieleniem Burmistrzowi absolutorium. 

 Radny pan Patryk PIEKARSKI – stwierdził, że rok 2018 był rokiem wielu sukcesów. 

Po 108 latach oddano do użytku gotycką część zamku, która cieszy się popularnością wśród 

mieszkańców. Rozpoczęto remont Miejskiego Domu Kultury przy ul. Jagiełły, która sprawi że  

będziemy mieli salę widowiskowo-kinową z prawdziwego zdarzenia. Nie sposób nie 

wspomnieć o dworku Büllowa, w którym stworzono Centrum Aktywności Organizacji 

Pozarządowych. Do użytku został oddany wyremontowany stadion miejski oraz zadaszone 

lodowisko. Działdowo stało się miastem, które się rozwija. W roku 2018 uruchomiono 

bezpłatną komunikację miejską, która cieszy się dużą popularnością zarówno wśród seniorów 

jak i dzieci dojeżdżających do szkół, nie można zapomnieć też o  rozbudowanym  

Przedszkolu nr 4 i Parku im. Jana Pawła II. Na szczególne uznanie zasługuje suma 

pozyskanych środków zewnętrznych. Działdowo stało się liderem w pozyskiwaniu środków 

unijnych  oraz rządowych w naszym regionie.  

Radny stwierdził, że martwi go jedynie sytuacja demograficzna, o której już pan Burmistrz 

dziś wspominał. Być może ta sytuacja demograficzna odwróci się i budowa placów zabaw 

czy rozbudowa przedszkoli  nie pójdzie na marne. Rok  2018 był rokiem sukcesów, który 

ciężko będzie przebić. W perspektywie jest jedna inwestycja, która może to zrobić, a jest nią 

budowa basenu. 

Dziękuję panu Burmistrzowi za udany rok i chciałbym życzyć aby ten jeszcze lepszy rok                      

z przecięciem wstęgi nastąpił jak najszybciej. 
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Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący Rady zamknął 

dyskusję i przystąpił  do przeprowadzenia głosowania imiennego nad projektem uchwały. 

 

Rada - 16 głosami „za”, przy 2- głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę 

 

Nr  VIII/76/19 

 

w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium za 2018 rok  (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

Przewodniczący Rady pogratulował  Burmistrzowi uzyskanego absolutorium, życząc 

dalszej owocnej pracy na rzecz naszej małej ojczyzny. 

   Pan Grzegorz MROWIŃSKI – Burmistrz Miasta – podziękował Radzie za udzielone 

absolutorium. Burmistrz stwierdził, że kolejne lata będą trudniejszymi latami, gdyż ciężko 

będzie powtórzyć sukces  z 2018 roku. Następne perspektywy unijne to zmiany:  środki 

bezzwrotne będą zastępowane środkami zwrotnymi. Będzie to trudne wyzwanie dla 

samorządów. Już dziś jako Gmina-Miasto Działdowo musimy przygotować się do 

zwiększenia dochodów własnych. Służy temu różne działanie, chociażby te aby  

zracjonalizować   wydatki w oświacie, czy weryfikacja podatku od nieruchomości. Chcemy 

być transparentni i uczciwi i swoimi działaniami przygotować się na kolejne lata. Zdajemy 

sobie sprawę, że poprzednie lata rozbudziły apetyty mieszkańców na inwestycje, chcemy 

utrzymać to na dotychczasowym poziomie. Inwestycje oświatowe, kulturalne czy sportowe 

mamy już wykonane, teraz pozostaje nam jeszcze jedna  inwestycja - budowa basenu. 

Miejmy nadzieję, że sytuacja demograficzna w naszym mieście się zatrzyma i będziemy 

śmiało spoglądali w przyszłość stwierdził Burmistrz. 

Przewodniczący Rady ogłosił 15  minutową przerwę w obradach /12:00/ 

Po przerwie pan Romuald REMISZEWSKI -  Przewodniczący Rady wznowił obrady VIII 

sesji /12:15/ 

 

Ad. pkt 13 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy-Miasto 

Działdowo na lata 2019-2029.   
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  Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym 

przedłożony w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez Komisję Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały 

Nie było głosów w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie 

imienne.           

                                 Rada - 17 głosami „za”  (jednogłośnie) podjęła uchwałę (jeden radny nie 

brał udziału w głosowaniu wyszedł z sali) 

 

Nr VIII/77/19 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 

2019-2029 (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

  

Ad. pkt 14 

 

Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie Gminy-Miasto Działdowo na rok 

2019. 

 

Pan Romuald REMISZEWSKI - Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały zaopiniowany przez Radcę prawnego Urzędu Miasta został radnym przedłożony      

w materiałach sesyjnych. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję 

Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych czy są jakieś zapytania odnośnie 

projektu uchwały? 

Radny pan Andrzej TESSAR – zwrócił się z zapytaniem odnośnie dwóch zadań 

przewidzianych do realizacji w 2019 roku:  pierwsze pytanie dotyczy koncepcji projektowej 

krytej pływalni, na jakim etapie jest to zadanie? Takie informacje mieliśmy uzyskiwać na 

każdej sesji.  Drugie pytanie dotyczy mokrego chodnika –  zadnia z budżetu obywatelskiego, 

na jakim etapie realizacji jest? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI -Burmistrz Miasta – odnośnie pierwszego pytania – to 

zadanie nazywa się  „Wykonanie koncepcji projektowej  krytej pływalni”, tak naprawdę jest 
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to projekt  finansowy, to nie jest projekt techniczny. Koncepcja projektu technicznego jaką 

znaliśmy z poprzednich kadencji gdzie ona powstała gdzie była wizualizacja basenu,             

co będzie  itd. Jest to koncepcja finansowa,  tam jest pokazany rzut, jak to ma być technicznie 

rozwiązane żeby było ekonomiczne. Koncepcja trafiła już na moje biurko, w najbliższym 

tygodniu zostanie ona omówiona, przeanalizowana. Jeżeli pojawią się ewentualne poprawki, 

to zgłosimy do pana, który to przygotowywał. Jeżeli będą poprawki, to zostaną naniesione      

i wtedy będzie można przedstawić państwu radnym. W ramach umowy ten pan zobowiązany 

jest przedstawić prezentację na sesji Rady Miasta. Wtedy będziemy mogli zadawać mu 

pytania dlaczego tak a nie inaczej, co wpływa w największym stopniu na koszt 

funkcjonowania basenu. Myślę, że on w sposób szczegółowy i merytoryczny udzieli 

odpowiedzi na zadane pytania. 

Odnośnie mokrego chodnika – umowa jest podpisana za chwilę ruszą prace. To była 

najtrudniejsza z tych inwestycji  projektu budżetu obywatelskiego. Dlatego, że osoby które 

zgłosiły to, nie do końca doszacowały koszt tego projektu, gdyż to co widać na zewnątrz – to  

wydaje się tanie w porównaniu z tym co pod ziemią.  Jest to obieg zamknięty muszą być 

pompy, zbiorniki, które będą tą wodę zbierały, filtry które będą ją oczyszczały. Zastanawiamy 

się i analizujemy koszty, by zakupić jakiś zraszacz. Być może jeszcze w tym roku uda się 

zakupić i zamontować   w jakimś dogodnym punkcie w mieście.   

Radna pani Aleksandra KORZENIEWSKA  – odnośnie rozszerzenia monitoringu 

wizyjnego i kamery mobilnej. Pytałam już na komisji pkt 10 i 13 w załączniku nr 3 – czy to 

będą dwie kamery, czy jedna  bo w dwóch punktach jest to rozbite i jest ta sama kwota? Czy 

to pomyłka? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta – wyjaśnił, że nie jest to pomyłka. 

Jeden zakup dotyczy mobilnej kamery o którym mówiłem na komisji, będzie  ze środków 

alkoholowych. Pojawiło się nowe  zadanie w związku z tym, że  będzie remontowana ul. 

Boya -Żeleńskiego, w tej ulicy chcemy położyć kanał teletechniczny. Mamy już taki 

położony w ul. M. Skłodowskiej-Curie od dworca. Główny punkt dostępu do Internetu 

Szerokopasmowego w Działdowie to budynek przy dworcu PKP. Chcemy te kanały 

wykorzystać do monitoringu wizyjnego miasta.  To na razie będzie kanał, który będzie 

wyprowadzony pod słup w kierunku ul. Jagiełły. Będziemy sukcesywnie rozmieszczać 

kamery w newralgicznych miejscach miasta np.  na skrzyżowaniach. Jednak stawiamy teraz 

na ten mobilny system, kamery będą przenoszone z miejsca na miejsce. Na razie będzie to 

jedna kamera. 

Radny pan Leszek SOSNÓWKA – zwrócił się do pana Burmistrza, aby podał datę do 

kiedy ten  pan ma  przygotować koncepcję finansową basenu. Do kiedy umowa przewiduje? 
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Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta – wyjaśnił, że ta koncepcja już jest 

przygotowana.  Mamy nanieść poprawki do niej. Jednak przed naniesieniem tych poprawek 

chcę  spotkać się z burmistrzem Nidzicy, który całą poprzednią kadencję poświęcił na 

zaprojektowanie basenu w Nidzicy. Basenu który miał być ekonomiczny, zaspokajać 

potrzeby całego powiatu. Burmistrz Nidzicy już to przerabiał, ma większą wiedzę w tym 

zakresie dlatego chcę się z nim spotkać, przedstawić swoją koncepcję. Po spotkaniu będę 

mógł nanieść uwagi,  myślę, że na następną sesję być może w sierpniu lub we wrześniu 

zaprosimy tego pana by mógł przedstawić prezentację. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – odnośnie basenu, na jednym ze spotkań czy to na 

komisji czy na sesji, wspominał pan  że  ta pierwotna  koncepcja jeszcze w poprzednich 

kadencjach przy budowie aqaparku  dzisiaj basenu było tam  samo podnoszone dno. Czy to 

podnoszone samo regulowane dno będzie w tej koncepcji ujęte? Czy to będzie do ewentualnej 

poprawki, zmiany? Gdyż wspominał pan, że  ta forma  po latach przemyśleń wydaje się 

ciekawa. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta wyjaśnił, że w tej naszej koncepcji 

nie planowaliśmy podnoszonego dna. Słyszałem pozytywne oceny, technika dziś poszła do 

przodu, jest to o wiele tańsze, bardziej skuteczne. Ale my planujemy dwie niecki nie  ma 

potrzeby podnoszonego dna. Mamy nieckę rekreacyjną i do nauki pływania, a druga 25x12,5 

m więc będzie to typowy basen pływacki. Nie ma potrzeby ponoszenia dodatkowych 

kosztów. 

Radny pan Piotr DEMSKI – zwrócił się z zapytaniem do pana Burmistrza odnośnie 

lokalizacji basenu czy jest już ustalona, w którym miejscu będzie? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta – poinformował, że wyniki badań 

odwiertów jakie zostały wykonane na placu koło targowiska tj. skrzyżowanie ul. Hallera          

i Męczenników utrzymujemy, że tam będziemy budować nasz obiekt. Po pierwsze daje nam 

to możliwości gdyby doszło do porozumienia  się z przedsiębiorcami z Działdowa, a  chodzi 

tu o Hutę Szkła - moglibyśmy  korzystać z nadwyżek ciepła, które się tam znajdują, po drugie 

daje możliwość rozbudowy tego basenu w przyszłości np. o hotel, który były prowadzony 

przez jakiegoś przedsiębiorcę. Może znalazłby się  inwestor, który pobudowałby hotel,            

a przez to w jakiś sposób zmniejszałyby się koszty utrzymania. Są jeszcze inne pomysły,         

z czasem przy basenie mógłby powstać  „mokry plac zabaw ”  z innymi atrakcjami – aby 

przyciągnąć ludzi w okresie letnim.  

Więcej głosów w dyskusji nie było wobec czego Przewodniczący Rady zamknął dyskusję         

i przystąpił do przeprowadzenia głosowania imiennego.  

                             Rada – 18 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 
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Nr VIII/78/19 

 

w sprawie zmiany budżetu Gminy-Miasto  Działdowo na rok 2019 (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 15 

 

Podjęcie uchwały pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został  pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Budżetu i Finansów. 

             Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 Radny pan Marek DWÓRZNIK – zwrócił się z zapytaniem czy wiadomo w jakiej 

wysokości finansowej będzie  partycypowało  Starostwo Powiatowe i Gmina Działdowo? 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta – wyjaśnił, że samorządy już 

wcześniej wyraziły zgodę na partycypacje w tej inwestycji w wysokości - 50%. Po 

opracowaniu dokumentacji przystąpiono do   wywłaszczenia nieruchomości, jeden 

mieszkaniec odwołał się od decyzji. Ta procedura odwoławcza trwała prawie rok. Tym 

samym zablokował nam inną inwestycję - budowę zbiornika retencyjnego. Jesteśmy już po 

wszystkich procedurach związanych z odwołaniami. Podjęliśmy procedurę jest projekt, 

przetarg. Ceny poszły w górę wobec czego podjęliśmy umowę z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich, że wszystkie trzy samorządy dają po 700 tyś. zł. Jeżeli po przetargu będzie 

kwota wyższa, to ZDW dołoży ze środków Marszałka Województwa. 

Skarbnik Miasta – w kwestii formalnej: wnosiliśmy autopoprawkę w uchwale.           

W materiałach zostało to państwu dostarczone – w uchwale powinien zaistnieć  „§ 5”. 

Nie było więcej pytań, wobec czego Przewodniczący zamknął dyskusję i przystąpił do 

przeprowadzenia głosowania imiennego. 

 

           Rada - 18 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 
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Nr VIII/79/19 

 

w sprawie pomocy finansowej dla Województwa Warmińsko-Mazurskiego (uchwała 

stanowi załącznik do protokołu) 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad. pkt 16 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia budżetu obywatelskiego   

w Działdowie. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został  pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Budżetu i Finansów. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny pan Leszek GOŁEBIEWSKI – zwrócił się z wnioskiem, aby budżet 

obywatelski  w trakcie budowy krytej pływalni w całości przeznaczyć na tę budowę. 

Burmistrz Miasta poinformował, że on i pani  Skarbnik są jak najbardziej za tym 

pomysłem. 

Pani Żanetta KŁYSZEWSKA-FIDORSKA – Inspektor w Referacie Zamówień 

Publicznych zgłosiła autopoprawkę: w §10 po ustępie 1, 2 -powinien być ustęp 3 i 4 

(pomylona numeracja). Taka sama pomyłka jest w §12.   

 

Więcej głosów w dyskusji nie było, wobec czego Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie imienne. 

Rada - 18 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr VIII/80/19 

 

w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia budżetu obywatelskiego                                            

w Działdowie (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 
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Ad pkt 17 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-

sprzedaży nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo 

 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Gospodarki i Ochrony 

Środowiska. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie imienne. 

 

Rada – 18 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr VIII/81/19 

 

w sprawie   wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży 

nieruchomości położonej w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo (uchwała 

stanowi załącznik do protokołu). 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

 Ad pkt 18 

 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych stanowiących własność Gminy-miasto Działdowo. 

 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Spraw Społecznych               

i Porządku Publicznego. 
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  Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący przystąpił 

do przeprowadzenia głosowania imiennego. 

 

Rada - 18 głosami „za” (jednogłośnie) podjęła uchwałę 

 

Nr VIII/82/19 

 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych 

stanowiących własność Gminy-Miasto Działdowo (uchwała stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 19 

 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu 

użytkowego oznaczonego nr 6A zlokalizowanego w budynku przy ul. Władysława Jagiełły 46 

w Działdowie 

 

  Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez  Komisję Gospodarki i Ochrony 

Środowiska. 

   Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Czy są jakieś 

zapytania?  

Zapytań nie było, wobec czego Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 

głosowania imiennego. 

 

Rada - 18 głosami „za” (jednogłośnie ) podjęła uchwałę 

 

Nr VIII/83/19 

 



 

27 

 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu lokalu użytkowego 

oznaczonego nr 6A zlokalizowanego w budynku przy ul. Władysława Jagiełły 46            

w Działdowie (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 20 

 

  Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników 

do sądów powszechnych, które obejmują swoją właściwością obszar Gminy-Miasto 

Działdowo, na kadencję 2020-2023 

 

          Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych.           

Przewodniczący Rady zaproponował, aby zespół opiniujący składał się z 5 osób.  

Przewodniczący otworzył listę i zwrócił się do radnych o zgłaszanie kandydatur. 

Radny pan Patryk PIEKARSKI – zgłosił kandydaturę radnego pana Leszka SOSNÓWKI. 

Radny wyraził zgodę na prace w zespole. 

Radny pan Sławomir PSZENNY- zgłosił kandydaturę radnego pana Patryka 

PIEKARSKIEGO. Radny wyraził zgodę na prace w zespole.  

Przewodniczący Rady zgłosił – kandydaturę radnego pana Andrzeja 

PRZYBYSZEWSKIEGO. Radny wyraził zgodę na prace w zespole. 

Radny pan Jerzy CYBULSKI – zgłosił kandydaturę radnej pani Bogumiły REDA. Radna 

wyraziła zgodę na prace w zespole. 

Przewodniczący Rady zamknął listę kandydatów i przeprowadził głosowanie imienne. 

 

Rada - 18 głosami „za” zamknęła  listę kandydatów. 

Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania imiennego nad projektem 

uchwały. 

Rada - 18 głosami „za” podjęła uchwałę 

 

Nr VIII/84/19 
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w sprawie   powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych, które obejmują swoją właściwością obszar Gminy-Miasto Działdowo, na 

kadencję 2020-2023 ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 

Ad pkt 21 

 

Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany nazwy Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego 

na „Muzeum Pogranicza w Działdowie” oraz nadania Statutu Muzeum Pogranicza               

w Działdowie 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zaopiniowany przez Radcę 

prawnego Urzędu Miasta został państwu radnym przedłożony  w materiałach sesyjnych.  

 Przewodniczący  Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Nikt z radnych nie zabrał głosu w dyskusji, wobec czego Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie imienne. 

 

Rada -  11 głosami „za”, przy - 4 głosach „przeciw” i 3 - głosach  „wstrzymujących się”  

podjęła uchwałę 

 

Nr VIII/85/19 

 

w sprawie zmiany nazwy Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego na „Muzeum 

Pogranicza w Działdowie” oraz nadania Statutu Muzeum Pogranicza  w Działdowie 

(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

(Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 
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Ad pkt 22 

 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w roku 

2018. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie w materiałach 

sesyjnych. W sesji uczestniczy pani Kinga Darnowska p.o. Naczelnika Wydziału Edukacji. 

Zapytania proszę kierować do niej. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki nie wniosła 

uwag do przedłożonego sprawozdania. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – zwrócił się do pani Darnowskiej - jak wiemy 

Centrum Organizacji Pozarządowych funkcjonuje dopiero od tego roku, chociaż 

sprawozdanie jest za rok 2018, czy może nam pani przybliżyć ten początek działania tego 

Centrum, jak to się odbywa, czy są problemy, czy sposób zagospodarowania tego obiektu jest 

na tyle dobry że chętnych nie brakuje, czy chętnych jest za mało. A  może są jeszcze inne 

sytuacje o których by nam pani opowiedziała.     

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta – poinformował, że  Centrum 

funkcjonuje zgodnie  z naszymi założeniami. Wszyscy którzy chcieli z niego skorzystać – 

korzystają. Mają do dyspozycji pracownika merytorycznego, mają pomieszczenia. Został 

ogłoszony konkurs na realizację zadań własnych, konkretnie na prowadzenie świetlicy 

socjoterapeutycznej. Wygrał Caritas, który niebawem będzie ruszał. Został zakupiony sprzęt, 

wyposażenie do  tej świetlicy. Nie zdarzył się taki przypadek, żebyśmy komuś odmówili, 

żeby nie mógł skorzystać z tego Centrum. Jedynym utrudnieniem jest to, że z sali spotkań nie 

mogą jednocześnie korzystać dwie organizacje czy stowarzyszenia, dlatego jest koordynator, 

który ustala cały harmonogram. Większym powodzeniem cieszą się godziny popołudniowe, 

czy też soboty, niedziele. Problem ten został rozwiązany został przeniesiony drugi pracownik              

z Urzędu Miasta, są teraz dwie osoby które mają taki system pracy że mogą się wymieniać. 

Jedyny problem, to większość organizacji liczyła na to że będzie miała własne pomieszczenie, 

na co nie możemy pozwolić gdyż niektóre organizacje korzystają raz na jakiś czas                   

z pomieszczeń. 

Radny pan Andrzej TESSAR – w Centrum ma swoją siedzibę Caritas, który na okres 

letni prowadzi swoja działalność. Czy to prawda, że jest wprowadzona rejonizacja? 

Słyszałem, że aby dostać się na tę akcję letnią muszą być spełnione warunki lokalizacyjne? 

Słyszałem, że ktoś mieszkający w innej części miasta nie mógł zapisać dziecka na tę akcję. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta – myślę, że tę dyskusję należałoby 

przenieść do pokoju, bo w tej chwili nie jestem przygotowany do odpowiedzi na pana pytania. 
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Myślę, że pani Darnowska w dniu dzisiejszym po sesji może dowiedzieć się jak to jest. Czy ta 

akcja prowadzona jest z pieniędzy Urzędu Miasta czy ze środków własnych Caritas Polska. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – ostatnio przyjęliśmy ciekawą formułę nadawania 

nazw ulicom, rondom ulicznym. Chodzi o nazwę, której używamy dworek Büllowa, czy też 

pałac. Czy możemy nadać imię, nazwę  temu budynkowi, osoby  która zasłużyła się dla 

społeczności, dla miasta. Należałoby tę nazwę zmienić, bo ona tak naprawdę funkcjonuje ona 

nieoficjalnie. Jest to nazwa, która przetrwała historycznie i chyba tak naprawdę wynika            

z pewnej potoczności, z przyzwyczajeń. Chciałbym usłyszeć od pana jakąś propozycję, 

pomysł w tej materii. 

Pan Grzegorz MROWIŃSKI - Burmistrz Miasta – wyjaśnił, że dworek Büllowa jest 

nazwą historyczną. Nie jest tajemnicą, że w dworku tym zamieszkiwał feldmarszałek Büllow, 

który miał duże sukcesy w wojnie z wojskami napoleońskimi.  Jest to postać znana,                

w Berlinie ma podobno swój pomnik. U nas przyjęło się to po tym jak opublikowano 

informacje w przewodniku po Działdowie opracowanym przez pana Wojciecha 

Wółkowskiego. Pojawiło się tam wiele nowych nazw:  Kamienica pod Murzynkiem, 

Kamienica Berlińska. Decyzje o nadanie nazw ulicom, rondom podejmuje rada miasta na 

wniosek mieszkańców, radnych. Jeżeli chodzi  o budynki to chyba są wyłączone z tego. Jak 

można by zmienić tę nazwę? Można by powołać kolejną instytucję czy jednostkę 

organizacyjną np. Lokalne Centrum Organizacji Pozarządowych imieniem czego? Jesteśmy 

dalecy od tego aby powoływać kolejne jednostki, bo to wiąże się z kosztami, nie chcemy 

rozbudowywać administracji. Te osoby, które tam pracują są zatrudnione przy Urzędzie. 

Dzisiaj najwygodniej by było zaproponować alternatywną nazwę wybraną przez 

mieszkańców. Myślę, że na budynku pojawi się tablica, która przybliży nam postać 

feldmarszałka Büllowa. 

 Przewodniczący Rady zamknął dyskusję nad sprawozdaniem. Stwierdził, że Rada 

Miasta zapoznała się z przedłożonym  sprawozdaniem. 

Ad pkt 23. 

Wolne wnioski i informacje 

 

Radny pan Patryk PIEKARSKI – przedstawił informację z działalności Młodzieżowej 

Rady Miasta za II kadencję. 

Radny poinformował, że Miejski Klub Sportowy zakończył swój pierwszy sezon na 

seniorzy na I miejscu w klasie „B” awansowali do klasy „A”, natomiast juniorzy zakończyli 

sezon na IV miejscu. W imieniu Zarządu chciałbym złożyć serdeczne podziękowania 

wszystkim, którzy wspierali nas w tym sezonie, szczególne podziękowania dla władz miasta   



 

31 

 

z panem Burmistrzem na czele, radnych, pracowników Urzędu Miasta i dziękujemy również 

kibicom, którzy tak licznie odwiedzali nasz stadion. 

Radny pan Zbigniew KOCIELA – podziękował radnemu panu Piekarskiemu za 

przedstawioną informację z działalności Młodzieżowej Rady. 

Radny pan Stanisław CZECZOT -  podziękował panu Burmistrzowi i Radzie Miasta 

za wspieranie chóru „Our Voice”, tydzień temu chór zajął II miejsce w Międzynarodowym 

Festiwalu Chóralnym w Międzyzdrojach i otrzymał nagrodę specjalną. Członkowie chóru 

wyrazili akces chcieliby przyjść na jedną z sesji Rady Miasta, aby móc osobiście 

podziękować Burmistrzowi i Radzie za wspieranie działalności.  

Przewodniczący Rady podziękował za przedstawione informacje, pogratulował 

chórowi.  

 

Ad pkt 24. 

Zamknięcie sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Romuald REMISZEWSKI - 

Przewodniczący Rady zamknął obrady VIII sesji Rady Miasta  /13:20/ 

 

 

Protokołowała:                                                                                 Przewodniczący Rady 

R. Biełkowska                                                                                  Romuald Remiszewski 


